

مسئولية المجلس الوطنى للاعتماد عن اعمال العاملين لديه

يحتفظ القانون المصرى للمتضرر من العمل غير المشروع، ان يرجع على المتبوع بالمسئولية المدنية، متى كان هذا العمل صادر من تابعه اثناء تاديبته وظيفته او بسببها.

وقد نظم القانون المدنى المصرى مسئولية المتبوع عن تعويض الضرر الذى يصيب الغير بسبب العمل غير المشروع لتابعه، فقد نص فى المادة رقم (163) والمادة رقم (174) من القانون المدنى على:

1. يكون المتبوع مسئول عن الضرر الذى يحدثه تابعه بعمله غير المشروع، متى كان هذا واقعا منه فى حال تادية وظيفته او بسببها.

2. وتقوم رابطة التبعية، ولو لم يكن المتبوع حرا فى اختيار تابعه، متى كانت له عليه سلطة فعلية فى رقابته وتوجيهه.

فالقانون المدنى المصرى جعل قوام علاقة المتبوع بالتابع هو ما للمتبوع على التابع من سلطة فعلية فى رقابته وتوجيهه.

ومن ثم، فان المجلس الوطنى للاعتماد (بصفته متبوع) يكون مسئول عن اعمال العاملين لديه (بصفتهم تابعين)، ومسئول عن تعويضها، ان احدثت ضررا بالغير، متى وقعت منهم اثناء تادية وظائفهم المكلفين بها من قبل المجلس او بسببها، وذلك لما له على العاملين لديه من سلطة فعلية فى رقابتهم وتوجيههم.

The liability of EGAC about the acts of his employees

The Egyptian civil code reserve to the injured from illegitimate act the right of resource on the master with civil liability when the act was committed by the follower during performance of his duties or because of them the Egyptian civil code organize the liability of master on compensation of injures that occurred to third party because of illegitimate act of his follower on article (163) and article (174) Egyptian civil code which is:

1. The master is responsible for the injures which occurred by his follower with his illegitimate act when is committed by the follower during performance of his duties or because of them.
2. The consequential relation remains even the master is not free on choosing his followers and when the master has actual authority on guidance and supervision upon the follower.

The Egyptian civil code make the base of the relation between follower and master is the actual authority of master upon follower is his guidance and supervision.

Then EGAC (as master) is responsible for the acts of his employees (as a follower) and also responsible for compensation of injures which harms third parties and if it occurred during performance of the duties assigned to them by EGAC or because of it and this from the actual authority on guidance and supervision of EGAC upon his employees.